
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  
MÍSTOPISNÁ  

Zápis z jednání 

 
Pro  Odbor Kancelář primátora MHMP 

Přítomni 

 
JUDr. Eva Novaková, Doc. PhDr. Václav Ledvinka, PhDr. Miloslava Knappová, 
PhDr. Zuzana Strnadová, Michal Zachar, Ing. Libor Šíma, Ing. Martin Sedeke a 
Ing. Jaroslav Peterka 
 

Omluveni Mgr. Albert Kubišta a Stanislav Václavovic 

Věc 
Zápis z jednání Místopisné komise Rady HMP, které se konalo dne 2.12.2020 
od 16.00 hodin v jednací místnosti Nová rada v budově Nové radnice na 
Mariánském náměstí č. 2. 
 

Zpracoval Ing. Peterka  Počet stran    3 
 

 Datum 8. 12. 2020 
 
1. Po přivítání přítomných členů komise paní předsedkyně vyzvala k vyslovení 

případných připomínek k zápisu z minulého jednání. Bylo konstatováno, že 
k zápisu nejsou připomínky. 

 
2.  Komise podporuje žádost městské části Praha-Benice o řešení místopisné 

situace v lokalitě Na luka. Městská část žádá o rozdělení ulice Na luka na tři 
části s tím, že východní část navrhuje přejmenovat názvem „Vinná“, střední části 
navrhuje ponechat název „Na luka“ a východní část navrhuje přejmenovat 
názvem „Třešňovka“. 

 
3. Komise vyslovuje podporu žádosti místního obyvatele městské části Praha-

Libuš na pojmenování dosud nepojmenované komunikace názvem Malá 
Slavonická. Komise dále doporučuje prodloužení ulic Na domovině a Mílová. 

 
4. K žádosti odboru živnostenského a občanskosprávního o prodloužení ulice U 

Gabrielky k hranici Prahy Ing. Šíma poznamenává, že se nejedná o prodloužení 
ulice U Gabrielky, ale o přejmenování severního konce ulice Truhlářka názvem 
U Gabrielky. Komise souhlasí a tuto místopisnou úpravu doporučuje.  

 
5. Komise podporuje žádost odboru živnostenského a občanskosprávního o 

prodloužení ulice Karolínské východním směrem z důvodu další výstavby v této 
lokalitě. 

 
6. K návrhu pana Lukáše Buriana na pojmenování dosud nepojmenované 

komunikace vycházející jihovýchodním směrem z ulice Mariánské východně od 
ulice U Kamýku názvy Kodetova nebo Sklenářská proběhla diskuse, v jejímž 
závěru se hlasovalo o návrhu Sklenářská. Sedm přítomných bylo pro návrh, 
jeden z přítomných se zdržel. Navržen v materiálu do RHMP bude název 
„Sklenářská“. 

 
7. K podnětu fy Central Group k řešení nové orientační situace v lokalitě přilehlé 

k ulici U Plynárny bylo zvažováno několik návrhů: Ing. Peterka navrhoval 
pojmenovat ulici po puškaři a vynálezci Sylvestru Krnkovi, který žil v Michli v čp. 
57. Paní PhDr. Knappová navrhovala pojmenováním připomenout průmyslníka 
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Emila Škodu. Další návrhy byly: Pan Maruštík: Za Plynárnou, Ing. Šíma: 
Plynárenská. Na závěr diskuse se všichni přítomní shodli na návrhu 
Plynárenská, který byl rovněž odhlasován, přesné vymezení bude provedeno 
v materiálu do RHMP. 

 
8. Komise podporuje návrh ředitelky Klubu českých a slovenských spisovatelů, 

paní Kateřiny Ryšavé na pojmenování parku v ulici U vršovického nádraží 
názvem „park Jiřího Koláře“. 

 
9. Komise jednomyslně nedoporučuje žádost Komise dopravy RMČ Prahy 14 o 

připomenutí Jiřího Hubače pojmenováním prostoru v Rožmberské ulici. Komise 
má zato, že je nutno hledat jinou možnost připomenutí osobnosti Jiřího Hubače, 
když v navrhovaném řešení nejde o prostor, který by takto bylo možno 
považovat za náměstí. 

 
10. K opakované žádosti Společenství vlastníků Bělohorské zahrady, se sídlem 

Čistovická 1700 Praha 17 Řepy, o zrušení názvu „Kutrovická“ podala paní JUDr. 
Novaková výklad směřující k připomenutí počátku a průběhu věci. Připomněla, 
že komise neobdržela od městské části žádný doklad o tom, že k uzavření ulice 
Kutrovické došlo v souladu s rozhodnutím příslušného správního orgánu. Ing. 
Šíma naléhavě doporučuje neobracet se znovu na Úřad městské části a 
požadovat doklad o oprávněnosti uzavření ulice na Společenství vlastníků. Do 
doby, než bude doklad předložen, doporučuje trvat na již dříve vysloveném 
stanovisku název „Kutrovická“ nezrušit. V tomto smyslu se vyjádřili také pp. 
Zachar, Sedeke a Peterka. Na závěr se komise shodla na tom, že se nebude 
k záležitosti zrušení názvu Kutrovická vracet, dokud žadatel nedoloží, že bylo 
rozhodnuto o zrušení veřejného přístupu na komunikaci. V tomto smyslu bude 
žadatel informován. 

 
11. Komise bere na vědomí návrh pana Koptíka na přejmenování nábřeží Ludvíka 

Svobody. 
 
12. K žádosti fy FINEP CZ a.s., developerská společnost o pojmenování nové ulice 

na k.ú. Stodůlky v lokalitě Klementova komise připomíná svůj příslib z dubna 
2016 pojmenovat novou ulici v této lokalitě po věhlasném automobilovém 
závodníku a zakladateli automobilky Ferrari (Enzo Anselmo Ferrari, 1898–1988). 
Navržen RHMP bude název „Ferrariho“. 

 
16. Komise bere na vědomí seznam osobností navrhovaných kulturní komisí 

městské části Praha 3 k pojmenování budoucích ulic v lokalitě Nákladové 
nádraží Žižkov. 

 
17. K podnětu fy AGANA, a.s. a městské části Praha-Čakovice k pojmenování tří 

nových ulic na území Čakovic názvy podle účastníků protinacistické organizace 
Bílá růže: „Sophie Schollové“, „Hanse Scholla“ a „22. února byl v diskusi  
namítnut  problém pravopisu jmen, zejména Sophie Schollové. Komise se po 
diskusi usnesla doporučit pojmenovat jednu z ulic názvem „Schollových“. Návrh 
pojmenovat další z ulic názvem „Bílé růže“ nenalezl podporu většiny přítomných. 
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Komise  na závěr diskuse podpořila návrh Ing. Peterky a to: zjistit kterou z ulic je 
urgentně nutno pojmenovat a pro tuto ulici navrhnout název „Schollových“ a 
jednání o zbývajících dvou ulicích odložit do příštího jednání komise.  

 
18. K návrhu pana místostarosty městské části Praha 9 pana Mgr. Vážanského na 

pojmenování nové ulice vycházející jihozápadním směrem z ulice Na břehu proti 
ulici Mlékárenské po rodině popravené za účast na protinacistickém odboji 
(Piskáčkových) a připomenutí dalšího účastníka protinacistického odboje 
Ladislava Hindla pojmenováním veřejného prostranství mezi jižním koncem 
ulice Smržových a Rokytkou se komise usnesla takto:  Komise podporuje 
pojmenování nové ulice vycházející jihozápadním směrem z ulice Na břehu proti 
ulici Mlékárenské názvem „Piskáčkových“.  Návrh na pojmenování místa mezi 
jižním koncem ulice Svatošových a Rokytkou komise odkládá z toho důvodu, že 
prostor svým charakterem neodpovídá požadavkům na pojmenování veřejných 
prostranství. 

 
19. Na žádost a dotaz městské části se komise vrátila k návrhu na změnu názvů ulic 

pojmenovaných před uplatňováním zásady podle Pravidel českého pravopisu, 
tedy, aby byly všechny názvy, které mají za předložkou obecné jméno psané 
s malým začátečním písmenem, změněny Radou HMP tak, aby i v těchto 
případech bylo psáno písmeno velké. Komise konstatuje, že změna by se týkala 
více než 1300 názvů vzniklých v minulých staletích historického vývoje 
místopisného názvosloví. Dále komise konstatuje, že při navrhování názvů nově 
vznikajících prostranství je již doporučení Pravidel respektováno. Komise 
připomíná, že ani v minulosti nebyly názvy měněny v závislosti na změnách 
aktuálně platných pravopisných pravidel. Ing. Šíma připomíná, že změna by 
nežádoucím způsobem zasáhla základní registry a nejrůznější databáze, aniž by  
znamenala jakýkoliv pozitivní přínos. Závěrem diskuse komise většinou sedmi 
hlasů přítomných členů návrh odmítla, shrnutí tvoří přílohu zápisu. 

 
20. Jednání komise  v prvním čtvrtletí roku 2021 se budou konat 20.1., 17.2. a 17.3, 

způsob a místo konání budou upřesněny dle vývoje situace. 
 
Příloha dle textu  
 
JUDr. Eva Novaková 
Předsedkyně komise místopisné Rady hlavního města Prahy  
 




